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جایزههمبدهيمبهفتنهگران؟!
محمدتقي فاضل ميبدي، از اعضاي مجمع اصلاح طلب محققين 
حوزه علميه در مصاحبه اي با خبرگزاري ايلنا درباره شرايط رجل 
سياسي كه از سوي شوراي نگهبان ابلاغ شد، گفته كه »در يكي 
از بندها آمده اگر فرد در جريان اعتراضات سال ۸۸ حضور داشته، 
نمي تواند نامزد انتخابات شود. اين برخلاف قانون اساسي است 
و با آن مغايرت دارد و با فرمايش��ات رهبري كه اخيراً فرمودند 
منافات دارد. « پيش از او، ناهيد خداكرمي، عضو شوراي شهر 
تهران نيز خواستار اعطاي پس��ت مديريتي در وزارتخانه ها به 

اغتشاشگران فتنه اقتصادي دي ماه ۹۶ شده بود!
فاضل ميبدي البته از رهبري هم براي اثبات نظريه نادرستش 
خرج مي كند، اما رهبري نه تنها هيچ جايي نگفتند از فتنه گران 
۸۸ در مناصب استفاده شود، بلكه حتي در تيرماه ۹4 و ديدار با 
دانشجويان از استفاده از فتنه گران حتي در حد استاد دانشگاه 
هم برحذر داشتند: »از عناصري كه نامطمئن بودنِ خودشان 
را اثبات كردند، مطلقاً استفاده نكنيد؛ مطلقاً استفاده نكنيد. 
بعضي ها هس��تند كه نش��ان دادند و ثابت كردند كه عناصر 
نامطمئنّي اند... خودش��ان را ب��راي نظام ثاب��ت كردند، براي 
كش��ور ثابت كردند، براي جمهوري اس��لامي ثاب��ت كردند؛ 
هم براي اس��لاميتش، هم براي جمهوريت��ش. همين هايي 
كه س��ال ۸۸ آن بازي را راه انداختند، خب اينها با جمهوريت 
نظام جمهوري اسلامي مخالفت كردند، بدون هيچ منطقي، 

بدون هيچ حرف قاب��ل قبول و پس��نديده  در مقابل آدم هاي 
باانصاف. اينها نامطمئنند؛ من استفاده  از اينها را مطلقاً توصيه 
نمي كنم، به هيچ وجه؛ نه به شماها و نه به هيچ دانشجويي و نه 
به هيچ دانشگاهي توصيه نمي كنم. اساتيد خوب هستند، از 
اينها استفاده كنيد. « چطور مي شود رهبري با آن همه تأكيد 
بر مرزبندي با فتنه گران اس��تفاده از آنها در مس��ئوليت ها را 
بلامانع دانسته باشند؟! جمله اخير رهبري تأكيد بر اين بود كه 
»هيچ كس به خاطر اينكه فكرش و نظرش مخالف نظرِ حكومت 
است، مورد فشار و تهديد و تعقيب قرار نمي گيرد. « اين عبارت 
به اين معنا نيست كه اگر اردوكشي خياباني هم كردند و نظام را 
تا لبه پرتگاه هم بردند، باز كسي با آنان كاري ندارد. ضمن آنكه 
به اين معنا هم نيست كه اگر تحت تعقيب قرار نگرفت، سمت و 
جايگاه هم به او بدهند. بنابراين حرف فاضل ميبدي غلط است. 
فقط كم مانده اصلاح طلبان بگويند رهبري هم سال ۸۸ طرف ما 
بودند!! از سويي نمي شود حكومتي را قبول نداشت، ولي در عين 

حال گفت چرا حكومت به ما مسئوليت نمي دهد!

آیتاللهجنتيدرنگاهفرزند
علي جنتي، وزير فرهنگ و ارشاد دولت اول روحاني و فرزند 
آيت الله جنتي، دبير شوراي نگهبان، در پستي اينستاگرامي 
با انتشار عكسي از پدرش در مورد او نوشت. جنتي مي نويسد: 
»آيت الله جنتي يكي از نوادر روحانيت است. عليرغم اختلاف 

نظر عميق و فاصله زيادي كه در بينش سياس��ي و نوع نگاه 
به مس��ائل كش��ور با همديگر داريم، افتخار دارم كه فرزند 
شخصيتي پارسا، زاهد، وارسته و عميقاً باورمند به ارزش هاي 
اسلامي هستم. از زماني كه خود را شناخته ام تا امروز، ايشان 
را مقيد به تهجد و ش��ب زنده داري و تضرع ب��ه درگاه خدا 
يافته ام و آنچه را ب��ه عنوان وظيفه تش��خيص داده، با تمام 
توان بر آن پاي فشرده است، اگرچه با مخالفت هاي فراوان و 
گاه ضديت و دشمني روبه رو شده است. بي رغبتي به دنيا و 
ساده زيستي از ويژگي هاي كم نظير ايشان است. براي ايشان 

احترام زيادي قائلم. «

 نجفيدروغنوشتهبيماراست؟
دكتر عبدالله گنجی در كانال تلگرامی خود نوش��ت: اصرار 
ش��وراي ش��هر تهران بر ماندن محمدعلي نجفي در سمت 
ش��هرداري پايتخت به اين معناس��ت كه ي��ا نجفي دروغ 
مي گويد بيمار اس��ت و آنان از پشت پرده اين دروغ آگاهند 
يا اينكه از بيماري اطلاع دارند. اما ي��ا براي دفاع از تصميم 
قبلي خ��ود يا مناف��ع احتمالي حاضرند ش��هرداري تهران 
فلج باش��د و در عين حال قحط الرجالي حوزه اصلاحات را 
ثابت كنند. نجفي در ش��رايطي قرار گرفت كه اگر يك روز 
هم نتواند سركار حاضر شود كس��ي نمي تواند بگويد بالاي 

چشمش ابروست. 

چرا حمايت از كالاي ايراني
 نجات بخش جامعه ايراني است؟

اين روزها مشكلات معيشتي و ركود عميق اقتصادي به مهم ترين چالش 
جامعه ايراني بدل شده و دغدغه بسياري از هموطنان را رقم مي زند. در 
خصوص راهكار عبور از اين ابرچالش ملي بحث هاي بسياري درگرفته 
است، اما به نظر مي رسد  رمز اساسي عبور از آن در تقويت توليد ملي و 
حمايت از كالاي ايراني اس��ت كه بر همين اساس رهبر معظم انقلاب 
اس��لامي س��ال ۱۳۹۷ را به اين عنوان نام نهاده اند. به نظر مي رسد در 
صورت تلاش جمعي مردم و مس��ئولان براي تحقق شعار سال شاهد 
تحولات چشمگيري در كشور خواهيم بود، امري كه برخي رهاوردهاي 

آن شامل موارد ذيل خواهد بود: 
۱-مصرف كالاي ايراني و محصول توليد ملي چرخ صنايع و توليد ملي 

را به حركت در خواهد آورد. 
۲- رونق صنعت بومي موجب رشد و ارتقای بخش توليد اعم از صنعت، 
معدن و كشاورزي شده و همين امر موجب اشتغال آفريني براي جوان 

ايراني خواهدشد. 
۳- صنايع كشورمان اعم از كارخانه ها و كارگاه ها به دليل از دست دادن 
بازار در حال تعطيلي مداوم بوده و نتيجه آن افزوده شدن بر جمعيت 
بيكاران اس��ت؛ بنابراين رونق بازار كالاي ايراني مانع از بيكاري كارگر 

ايراني خواهد شد. 
4- هنگامي كه كالاي وطني ميدان دار بازار كش��ور شود، عرصه بر 
كالاي قاچاق خارجي تنگ شده و طبيعتا قاچاق كالا كاهش خواهد 

يافت. 
۵- با رونق صنعت داخلي درآمد دولت افزايش و زمينه را براي فعاليت 
عمراني بيشتر در كشور فراهم خواهد آورد. بنابراين كالاي ايراني چرخ 

پيشرفت اقتصادي را در كشور به حركت درخواهد آورد. 
۶- داخلي سازي سبد مصرف خانواده ايراني، سبب كاهش خروج ارز 
از كشور خواهد شد و تقاضا را براي ارز كم خواهد كرد و همين امر به 

مديريت بازار ارز و جلوگيري از نوسانات آن كمك خواهدكرد. 
۷- مصرف كالاي وطني، واردات كالاهاي مصرفي را كاهش خواهد 
داد و در مقابل واردات كشور بيشتر به حوزه سرمايه اي و واسطه اي 

اختصاص خواهد يافت. 
۸- رونق توليد ملي با اشتغالزايي پايدار و كاهش بيكاري، آسيب هاي 
اجتماعي ناش��ي از بيكاري )همچون فقر، طلاق واعتياد( را كاهش 

خواهد داد و به سالم سازي جامعه كمك خواهد كرد. 
۹- حمايت از كالاي ايراني، اقتصاد ملي را قدرتمند ساخته، موجب 
بهبود رفاه خانوار ايراني شده و سطح معيشت جامعه را ارتقا خواهد 

داد. 
۱۰- اقتصاد تك محصولي و واردات پايه كش��ور به ش��دت در مقابل 
تلاطمات خارجي و تحريم هاي اقتصادي آس��يب پذير است. همين 
روزنه  اميد است كه دشمنان ايران را به وضع تحريم عليه كشورمان 
ترغيب مي كند. مصرف كالاي ايراني وابس��تگي اقتصاد به خارج را 
كاهش داده و تحريم هاي دشمن بحران هاي اقتصادي بين المللي را 

بر جامعه  ايراني بي اثر خواهد كرد. 
۱۱- بسياري از كالاهاي وارداتي داراي تأثيرات فرهنگي انضمامي 
بوده و بعضاً بر سبك زندگي و ذائقه اجتماعي افشار گوناگون جامعه 
تاثيرات مخرب و منفي به سزايي دارد. رشد مصرف محصولات داخلي 
كه متناسب با مقتضيات و مختصات فرهنگي جامعه ايراني طراحي 
و توليد شده اند، تأثيرات مخرب فرهنگي برخي كالاهاي وارداتي را 

كاهش خواهد داد و سبك زندگي جامعه را مصون خواهد كرد. 
۱۲- يكي از چالش ه��اي اقتصاد ملي چگونگي پايدارس��ازي رونق 
است. هرچند برخي نس��خه هايي با دوره اثربخش��ي كوتاه مدت و 
ناپايدار همچون گس��ترش بخش خدمات را توصي��ه مي كنند، اما 
پيشرفت بخش صنعت و داخلي س��ازي مصنوعات مايحتاج جامعه، 
رونق پايدار را به اقتصاد ملي خواه��د آورد و موجب خروج واقعي از 

ركود خواهد شد. 
۱۳- هرچند برخي مصرف كالاي ايراني را به توان رقابتي آن با مشابه 
خارجي منوط مي كنند، اما نبايد فراموش كرد صنعت ايراني زماني 
امكان توس��عه و تحقيق و افزايش كيفيت را خواهد يافت كه از توان 
مالي و سرمايه اي مناس��بي برخوردار ش��ود و لازمه اين امر مصرف 
كالاهاي فعلي متوسط از لحاظ كيفيت آن است. رونق بازار كالاهاي 
ايراني با تقويت صنايع داخلي موجبات ارتقاي كيفيت محصولات را 

فراهم آورده و بازارهاي صادراتي آن را گسترش خواهد داد. 
۱4- يكي از دلايل رش��د نامتوازن اقتصادي در كش��ور گس��ترش 
سوداگري و واس��طه گري در اقتصاد اس��ت، به گونه اي كه برخي از 
نا بساماني هاي اقتصادي به ثروت هاي هنگفتي دست يافته و موجب 
افزايش ش��كاف فقر و غنا در كشور شده اس��ت. در حالي كه تقويت 
بخش توليد و مشاغل مولد به افزايش عدالت و كاهش فاصله طبقاتي 

كمك خواهد كرد. 
به اين ترتي��ب مي توان گفت حماي��ت از كالاي ايراني، نجات بخش 
اقتصاد ملي و حلال مش��كلات كشور و جامعه اس��ت. اميد است با 
تلاش مردم و مسئولان در پايان سال ۱۳۹۷ شاهد نشانه هاي مثبتي 

از تحقق شعار سال باشيم. 

وزير دفاع و پشتيباني نيروهاي مسلح: 
داعش نمي تواند 

در افغانستان قدرت خود را  احيا كند
در  داع�ش  تروريس�تي  گ�روه 
پيش�روي  ب�ه  موف�ق  افغانس�تان 
نخواه�د ش�د.  گرفت�ن  ق�درت  و 
به گ��زارش باش��گاه خبرن��گاران جوان، 
امير س��رتيپ امير حاتم��ي، وزير دفاع و 
پشتيباني نيروهاي مس��لح در گفت وگو 
با تلويزيون راشاتودي اظهار كرد: با وجود 
اينكه داعش تهديدات امنيتي را در افغانستان به وجود آورده است، ايران 
مانند برخي كشورها از جمله روسيه فكر نمي كند كه افغانستان به پايگاه 
جديد داعش تبديل ش��ود. وي افزود: شكي نيست كه تروريست هاي 
داعش به افغانستان رفته اند، اما بر سر ش��مار آنها اختلاف نظر وجود 
دارد. برخي شمار تروريست ها را تا ۱۰ هزار نفر اعلام مي كنند در حالي 
كه دولت افغانس��تان مي گويد تعداد آنها كمتر اس��ت، اما بدون شك 
در افغانستان در حال عمليات هس��تند. حاتمي در ادامه گفت: برخي 
دولت ها خروج تروريست ها از سوريه و عراق را تسهيل و تلاش مي كنند 
رهبران تروريست ها را حفظ كنند. وي همچنين تصريح كرد: بر اساس 
اطلاعات اين كشور »سركردگان داعش ممكن است به طور قاچاقي به 

افغانستان رفته باشند«. 
وزير دفاع كشورمان در ادامه افزود: تهران گمان نمي كند كه داعش در 
خاك افغانستان قدرت خود را احيا كند. وي گفت: افغانستان با عراق 
و سوريه كاملًا متفاوت اس��ت و داعش قادر نخواهد بود در افغانستان 
مانند اين كشورها برخيزد؛ مگر اينكه حاميان آنها منابع بسيار زيادي 
را براي رسيدن به اين هدف اختصاص دهند. حاتمي افزود: همسايگان 
افغانس��تان تحركات داعش در مرز ها را مس��دود و خطوط تداركاتي 
آ نها را قطع خواهند كرد و همچنين مردم افغانس��تان نيز ايدئولوژي 
آ نها را نمي پذيرند. با اين ح��ال نبايد به داعش اجازه رش��د در ديگر 

مناطق را داد. 

رئيس سازمان انرژي اتمي: 

غني سازي 20درصدي را 4 روزه  از سر مي گيريم

اگ�ر بن�ا ب�ر بازگش�ت پذيري هس�ته اي 
باش�د و مس�ئولان ارش�د نظ�ام ب�ه م�ا 
بگوين�د ك�ه اق�دام كني�م، آمادگ�ي لازم 
را داري�م ك�ه غني س�ازي20 درص�د را در 
فاصل�ه اي چه�ار روزه در فردو، آغ�از كنيم. 
علي اكب��ر صالحي، رئيس س��ازمان انرژي اتمي 
كه در آس��تانه ۲۰ فروردين روز ملي هسته اي با 
خبرگزاري صدا و س��يما گفت وگو كرده اس��ت، 
در پاسخ به پرسشي درباره رويكرد اروپايي ها در 
تبعيت از سياست هاي ضد برجامي ترامپ، گفت: 
مسئله اي كه پيش آمده، بس��يار پيچيده است و 
بنده در جايگاه رئيس سازمان انرژي اتمي، خيلي 
نمي خواهم وارد تحليل سياسي و اين قضايا شوم، 
مس��ئوليت بنده، آمادگي براي برگش��ت پذيري 
در صورت نياز اس��ت كه ما اين آمادگي را ايجاد 
كرده ايم و به بيان همين مقدار بس��نده مي كنم 
كه اين آمادگي را در همه حوزه ها ايجاد كرده ايم؛ 
البته باز تأكيد مي كن��م هيچ گاه دلم نمي خواهد 
كه وارد چنين شرايطي شويم اما هر وقت تصميم 

بگيرند، برمي گرديم. 
وي تصري��ح كرد: س��ؤالي كه پرس��يديد از نظر 
سياسي سؤال بسيار پيچيده اي اس��ت و نياز به 
تحليل وس��يعي دارد؛ مناس��بات اروپا با امريكا 
ويژه است، آنان متحد راهبردي هستند، همين 
قدر مي گويم كه اگر اروپ��ا بخواهد در اين زمينه 
با امريكا صددرصد همراهي كند، براي اروپايي ها 
خفتخواهد ب��ود،  زيرا ما در مذاك��رات با ۱+۵  با 
امري��كا مذاكره مي كرديم، ب��ا مجموعه ۱+۵ كه 
مذاكره نمي كرديم. ما با امريكا مذاكره مي كرديم 
و اين امريكا بود كه با بقيه اعضا مذاكره و آنان، به 
ويژه اتحاديه اروپا را راضي مي كرد. صالحي افزود: 
بر اين اساس، اين امريكايي ها بودند كه اتحاديه 
اروپا را در خصوص برجام راضي كردند، چنانكه 
در بسياري موارد رضايت فرانسوي ها به سختي 
حاصل مي شد اما اكنون همين امريكا به اروپايي ها 

مي گويد از برجام خارج شوند. 
   هشدار صالحي به اروپايي ها

وي بار ديگر خطاب به اروپايي ها هشدار داد: اگر 
بنا باشد كه اروپا به فوريت با امريكا همراهي كند، 
اين يعني اروپا مجموعه مستقلي نيست و در دايره 
و مدار سياسي امريكا مي چرخد و هيچ استقلالي 
از خودش ندارد كه اين براي اروپا خفت سياسي 
است. معاون رئيس جمهور گفت: نمي دانم اروپا 
مي خواهد چه كار كن��د اما اينكه اگ��ر امريكا از 
برجام خارج شود واكنش ايران چه خواهد بود به 
تصميمات هيئت عالي نظارت بر برجام و مقامات 

ارشد نظام بستگي دارد. 
صالحي همچنين درباره اظهارات اخير نماينده 
امريكا در س��ازمان ملل مبني ب��ر اينكه حتي با 
خروج واش��نگتن از برجام، اي��ران در اين توافق 
خواهد ماند، گفت: تصميم ايران تصميمي نيست 
كه كسي به عنوان يك شخص بتواند اتخاذ كند 
بلكه تصميم جمعي است كه مسئولان ارشد نظام 
اتخاذ مي كنند؛ در چنان ش��رايطي وزارت امور 
خارجه تحليل هاي بس��ياري ارائ��ه خواهد كرد، 
ش��رايط را خواهد س��نجيد و تصميمات لازم را 
خواهد گرفت، اكنون درباره تصميم ايران چيزي 

نمي شود گفت. 
   براي همه سناريوها در بعد فني آمادگي 

داريم
وي افزود: ممكن است مس��ئولي در وزارت امور 
خارجه درباره اين موضوع، اب��راز نظركند چون 
موضوعي سياس��ي اس��ت اما بنده در جايگاهي 
نيس��تم كه درباره اين موضوع اظهار نظر كنم يا 
حتي حدس بزنم، اما مي دانم كه نظام، سناريوهاي 
مختلفي را طراحي كرده است و وظيفه ماست كه 
براي همه سناريوها در بعد فني آماده باشيم كه 

اين آمادگي را داريم. 
رئيس سازمان انرژي اتمي همچنين در پاسخ به 
پرسشي درباره اقدامات امريكا به ويژه بازگرداندن 
تحريم ه��ا و مهم ترين س��ناريوي م��ا درچنين 
شرايطي تأكيد كرد: بارها گفته ام و تعهد مي كنم 
كه اگر بنا بر بازگش��ت پذيري هس��ته اي باشد و 
مسئولان ارشد نظام به ما بگويند كه اقدام كنيم، 
آمادگي لازم را داريم كه غني سازي۲۰ درصد را در 
فاصله اي چهار روزه در فردو آغاز كنيم و متأسفم 
كه روزنامه اي، اين اعلام آمادگ��ي ما را با عنوان 
فريب مردم، تيتركرده بود. صالحي، طرح موضوع 
غني سازي ۲۰ درصدي و تعيين دوره چهار روزه 
را براي اين اقدام، براي ط��رف مقابل حاوي پيام 
دانس��ت و افزود: بيش از اي��ن نمي خواهم وارد 
جزئيات شوم. وي گفت: سفير فرانسه در امريكا 
از ترامپ پرسيده است: » اگر ايران در واكنش به 
خروج واشنگتن از برجام به غني سازي بالا برگردد 
چه جوابي داريد؟ ابتدا اين را پاس��خ دهيد، بعد 
راجع به خروج از برجام و تعيين تكليف براي اروپا 
صحبت كنيد«  وي حرف ما را قبول كرده است، 
يعني متوجه شده است كه اين اعلام آمادگي ما 

براي بازگشت پذيري، جدي است و بلوف سياسي 
نيست، او قبول كرده اس��ت؛ اميدواريم دوستان 
داخلي هم قبول كنند. عضو هيئت عالي نظارت بر 
برجام همچنين در پاسخ به پرسشي ديگر مبني 
بر فرجام پيگيري شكايت از امريكا در كميسيون 
مشترك برجام بابت نقض توافق هسته اي، گفت: 
من در جايگاهي نيس��تم كه بخواهم تصميمات 
هيئت عالي نظارت بر برج��ام را اعلام كنم؛ اين 
هيئت، متولي و دبير دارد، بهتراست از او بپرسيد. 

    غني سازي 20 درصد ؛ فقط در 4 روز
معاون رئيس جمهور و رئيس سازمان انرژي اتمي 
تأكيد كرد: در صورت نياز به بازگش��ت پذيري، 
فرايند غني سازي ۲۰ درصدي در سايت فردو را 

چهار روزه از سر مي گيريم. 
صالحي با ابراز تأسف از اظهارات برخي از داخلي ها 
كه اين اعلام آمادگي را از جانب رئيس س��ازمان 
ان��رژي اتمي ع��وام فريبي دانس��ته اند گفت: در 
گذشته خارجي ها اين توانايي ما را باور نمي كردند 
و اكنون برخي در داخل باور نمي كنند. اميدوارم 
هيچ وقت به آن مرحله نرس��يم اما اگر بخواهيم 
برس��يم برخ��ي داخلي ها ك��ه گفتن��د صالحي 
مردم را فريب مي دهد متوجه مي ش��وند كه »ما 

مي توانيم.«
وي هشدار داد: بدانيد كه هر سخني در اين باره 
مي گوييم براي دلخوشي كسي، غلو كردن و شعار 
دادن نيست بلكه واقعيات را مي گوييم زيرا بعداً در 
معرض امتحان قرار مي گيريم. اگر قرار باشد برجام 
را به هم برنند و جمهوري اسلامي بنا بر تصميم 
مقامات ارشدش بخواهد برگشت پذيري كند، ما 

اين كار را به نحو احسن انجام خواهيم داد. 
   برجام حقيق�ت غيرقابل اطمينان بودن 

امريكايي ها را نشان داد
صالحي همچنين در پاس��خ به اين پرسش كه 
برجام چقدر ثاب��ت كرد كه نبايد به دش��منان 
انقلاب به ويژه امريكا اعتماد كرد، گفت: برجام، 
نمونه ش��اخص و مصداق بارزي اس��ت از اينكه 
امريكايي ها واقعاً قابل اطمينان نيستند و واقعاً 
اين حقيقت را نش��ان دادند. وي اف��زود: برجام 
توافقي ب��ود كه از جان��ب ما مورد تأيي��د بود و 
اكن��ون مي بينيم كه آنان در بع��د تحريم ها چه 
بدقولي ها و بداخلاقي هايي كه نمي كنند و عملًا 
آن را نقض مي كنند؛ گرچه مدعي هس��تند كه 
نق��ض نمي كنند اما عم��لًا آن را نقض مي كنند 
و پش��ت پرده همه اقداماتي را كه منفي سازي 
و سلبي كردن فضاي همكاري با ماست مرتكب 
می ش��وند  و ديگران را از همكاري با كشورمان 
مي ترسانند؛ اين واقعيت است كه به عينه ثابت 
شد كه امريكا قابل اعتماد نيست. رئيس سازمان 
انرژي اتمي همچنين در پاسخ به پرسش ديگري 
درباره پيش بين��ي اش از اقدام ترامپ در تمديد 
كردن تعليق تحريم ها يا خروج از برجام، پيش 
بيني در اين باره را بسيار دشوار دانست و تصريح 
كرد: ترامپ، تاجر مسلكي بوده كه علم تجارت را 
وارد علم سياست كرده است و به صورت تجاري 
با مسائل سياس��ي برخورد و سعي مي كند براي 
به كرسي نشاندن تصميماتش از سياست ابهام 

استفاده كند. 
صالحي تأكيد كرد: برخي معتقدند دولت امريكا 
در برجام مي ماند و برخ��ي پيش بيني مي كنند 
از آن خارج مي ش��ود اما به هر حال هر اتفاقي كه 
بيفتد جمهوري اسلامي ايران سناريوهاي مختلف 
را براي هر اتفاقي طراحي كرده است. وي گفت: 
ما در س��ازمان انرژي اتمي مانند ارتش هستيم 
كه بايد آماده و منتظر دس��تور فرمانده باش��يم ؛ 
براي برگشت پذيري آمادگي داريم البته دلمان 
نمي خواهد كه هيچ گاه اين شرايط ايجاد شود اما 
اگر بنا بر برگشت پذيري باش��د به عنوان رئيس 
سازمان انرژي اتمي قول مي دهم كه آمادگي لازم 
را داريم، البته سناريوهاي مختلف طراحي شده 
اس��ت كه بنا به تصميمات مقامات ارشد كشور، 

طبق سناريوي مد نظر عمل مي كنيم. 

 آصفي: امريكا بازنده خروج از برجام خواهد بود
در ص�ورت خ�روج امري�كا از برج�ام 
دس�ت م�ا در زمينه ه�اي مختل�ف 
هس�ته اي ب�از خواه�د ش�د و هي�چ 
دليل�ي ب�راي ادام�ه محدوديت هاي 
ن�دارد.  وج�ود  خودخواس�ته 
حميد رضا آصفي، س��خنگوي پيش��ين 
وزارت امور خارجه روز گذش��ته در گفت 

وگو با ايرنا درباره احتمال خ��روج امريكا از برجام گفت: ترامپ مواضع 
متفاوت و بعضاً متضادي از خود ب��روز مي دهد، از جمله در مورد ديوار 
مكزيك شاهد اين موضوع بوديم. وي افزود: با توجه به تغييرات كابينه 
ترامپ و حضور افراد تندرو در آن، ش��اهد سرسختي رئيس جمهوري 

امريكا در مورد توافق برجام هستيم. 
آصفي تأكيد كرد: به رغم همه پيش بيني ها در مورد خروج ترامپ از 
برجام، هنوز ش��ك جدي در اين زمينه وجود دارد. وي به مذاكرات 
امريكا و كره شمالي نيز اشاره كرد و گفت: ترامپ مي خواهد با كره 
ش��مالي گفت وگو كند اما در صورت خروج او از برجام، اعتبار اين 
مذاكرات براي كره ش��مالي نيز زير س��ؤال خواهد رفت. وي افزود: 
كش��ور امريكا و رفقاي آن 4۰ سال در تلاش هس��تند تا جمهوري 
اس��لامي ايران از س��ر راه بردارند ولي كش��ور ما روز به روز قوي تر 

شده است. 
اگر ترامپ اهل اين محاسبات باش��د هرگز به فكر خروج از برجام 
نخواهد افتاد، مگر اينكه شاهد يك سري اتفاقات عجيب و غريب 
باشيم و او بي محابا به اين سمت حركت كند. وي در پاسخ به سؤالي 
در خصوص اقدامات ايران در صورت خروج امريكا از برجام گفت: 
در اين صورت ايران درباره چگونگي خروج يا ادامه آن در س��طوح 
بالا تصميم گيري خواهد كرد اما در عين حال هزينه هاي امريكا زياد 
مي شود. آصفي با بيان اينكه گزينه هاي مختلفي در اين خصوص 
در پيش روي ايران اس��ت، گفت: در صورت خروج امريكا از برجام 
دست ما در زمينه هاي مختلف هسته اي باز خواهد شد و هيچ دليلي 
وجود ندارد كه محدوديت هاي خودخواسته را ادامه دهيم. سفير 
پيشين ايران در فرانسه يادآور شد: اروپايي ها برجام را يك قرارداد 
امنيتي مي دانند و اي��ن امنيت براي آنها در هم��ه جا به خصوص 

آسياي غربي مهم است. 
سخنگوي وزارت امور خارجه با بيان اينكه در موضوع برجام مذاكره 
كننده اصلي ما امريكا بود و نه اروپ��ا، تأكيد كرد: اگر امريكا از برجام 
خارج شود، اين توافق بسيار ضعيف مي ش��ود. وي خاطرنشان كرد: 
كشورهاي اروپايي با چراغ سبز امريكا در اين مذاكرات شركت كردند 
و با اي��ن كار ترامپ، اعتبار اين كش��ور در مقاب��ل اروپايي ها هم زير 
سؤال خواهد رفت. آصفي تأكيد كرد: بنابراين از هر طرف كه به اين 
ماجرا نگاه كنيم، امريكا بازنده خروج از برجام خواهد بود و نمي تواند 

پاسخگوي اين اقدام غيرمسئولانه خود باشد. 

وزير جهاد كشاورزي دولت دهم :
خدمات دولت  های نهم و دهم 

با افراط گری رئيس آن خدشه می بيند
عض�و كابين�ه ده�م از تذك�ر ج�دي 
برخ�ي وزراي دول�ت نه�م و ده�م به 
احمدي نژاد خب�ر داد و گفت: اعضاي 
كابينه تصريح كرده اند كه بهتر اس�ت 
ايشان در رفتار خود تجديد نظر كند. 
صادق خليليان، وزير جهاد كشاورزي در 
دولت دهم در گفت وگو با تسنيم با بيان 

اينكه  رفتارهاي امروز آقاي احمدي نژاد نگران كننده اس��ت، تصريح 
كرد: بنده با رفتارهاي آقاي دكتر احمدي نژاد موافق نيستم و به نظرم 
ايشان در مسير درستي حركت نمي كند؛ دولت هاي نهم و دهم خدمات 
قابل توجهي به كشور و مردم داشته است و ما نگرانيم كه اين خدمات با 

رفتارهاي نادرست و افراطي زير سؤال برود. 
وي با بيان اينك��ه  اصل نظ��ام و ولي فقيه دو معيار اصل��ي و غيرقابل 
خدش��ه براي وزراي دولت نهم و دهم اس��ت، گفت: ما تبعيت از رهبر 
معظم انقلاب اسلامي را واجب ش��رعي و عقلي مي دانيم و تحت هيچ 
ش��رايطي نمي پذيريم كه برخي بخواهند با حاشيه سازي براي كشور، 
تابع معظم له نباشند.  خليليان گفت: اگر آقاي دكتر احمدي نژاد امروز 
مي گويد كه دلسوز كشور و تابع امام اس��ت بايد اين ادعا را در عمل با 
تبعيت از بيانات مقام معظم رهبري ثابت كند؛ رفتارهاي ايش��ان اين 
نگراني ها را ايجاد كرده كه آقاي احمدي نژاد با تحت تأثير قرار گرفتن 
از س��وي چند نفر، قصد دارد خدمات خود را از بين ببرد.  اطلاع دقيق 
دارم كه وزراي آقاي احمدي نژاد به ايشان تذكر داده و تصريح كرده اند 
كه به طور كامل گوش به فرمان مقام معظم رهبري بوده و تنها از بيانات 

ايشان تبعيت مي كنند. 
عضو كابينه دولت دهم، با بيان اينكه قاطبه وزراي دولت نهم و دهم با 
رفتارهاي غيرقانوني احمدي نژاد مخالف هستند، گفت: برخي از دوستان 
ما كه در كابينه نهم و دهم آقاي احمدي نژاد حضور داشتند، در ديداري 
حضوري با ايشان اتمام حجت كردند؛ توصيه دوستان ما اين بود كه ايشان 
در چارچوب قانون اساسي مباحث خود را دنبال و از مواضع غيراصولي 
و غيرقانوني پرهيز كند. اين استاد دانشگاه تصريح كرد: توصيه مي كنم 
كه آقاي احمدي نژاد قدر فرصت هايي كه نظام به ايشان داده را بداند و 
گذشته خود را به خاطر زياده خواهي چند نفر بيش از اين خراب نكند. 

سخنگوي كميسيون امنيت ملي: 
می توان با نرم افزار داخلی 

فعاليت های فضای مجازی را بومی كرد 
س�خنگوي كميس�يون امني�ت مل�ي مجل�س از برگ�زاري 
نشس�ت مش�ترك كميس�يون متبوع خود ب�ا وزي�ر ارتباطات 
در روز دوش�نبه )ام�روز( ب�ا موض�وع پيام رس�ان ها خب�ر داد. 
سيد حسين نقوي حسيني در گفت وگو با خبرگزاري رسا گفت: به هيچ 
عنوان منطقي نيست كه تمام فعاليت هاي مجازي يك كشور در زمين 
و بستر بيگانه انجام شود. وي تأكيد كرد: هيچ انسان عاقلي نمي پذيرد 
از نرم افزارهايي استفاده كنيم كه سرور امريكايي و يا غربي دارند. نقوي 
حس��يني تصريح كرد: در نقطه مقابل نيز به هيچ عنوان نمي توان اين 
موضوع را مطرح كرد كه بايد تمام فعاليت هاي مجازي فيلتر و محدود 
شوند.  سخنگوي كميس��يون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس 
شوراي اسلامي با اش��اره به شعار امس��ال)حمايت از كالاي ايراني( 
بيان داش��ت: قطعاً مي توان با اتكا به يك نرم اف��زار داخلي قدرتمند 
فعاليت هاي مجازي را بومي كرد و مردم را به س��مت استفاده از اين 

نرم افزارها سوق داد. 

    ايرنا: رئيس جمهور در پيامي درگذش��ت اس��وه صبر و استقامت 
حاجيه خانم طاه��ره صنيعي نژاد مادر ش��هيدان گرانقدر محس��ن، 

عبدالامير و محمدرضا جراح زاده را تسليت گفت. 
    فارس: محمد نبي حبيبي، دبيركل حزب موتلفه اسلامي: دولت به 
طور صريح فهرست كالاهايي  را كه ورود آن ممنوع است، اعلام كند و 
محكم در برابر ورود آنها بايس��تد، اين اولين گام براي حمايت از توليد 

ملي است. 
 

محمدجواد اخوان

 نماي نزديك

   ولايتي: همه گزينه ها روي ميز است
اگر امريكا يي ها بخواهند برجام را ترك كنند و يا هر اقدام خلاف متن برجام توسط هر كشوري 
مستقيم و يا غيرمستقيم صورت بگيرد، دست ايران باز است تا انتخاب خود را داشته باشد. 

همه گزينه ها روي ميز است. 
به گزارش ايرنا، علي اكبر ولايتي، عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام روز يك شنبه در حاشيه 
ديدار با بيستريستكي، رئيس هيئت باشگاه گفت وگوهاي والداي روسيه در پاسخ به سؤالي 
درباره خروج احتمالي امريكا از برجام اين مطلب را بيان كرد. وي تأكيد كرد: اين گونه نيست كه 
ناچار باشيم يك راه حل را در نظر بگيريم و خود را در بن بست قرار دهيم. درصحنه بين المللي 
كمتر كشوري پيدا مي شود كه در استقلال و اعتماد به نفس لازم مثل ايران عمل كرده باشد و 
در آينده هم همينطور خواهد بود. ولايتي تصريح كرد: با توجه به استقلال و اقتداري كه ايران 
در تصميم گيري هاي منطقه اي و بين المللي دارد ما هر گزينه اي كه به مصلحت ملي باش��د 
آن را انتخاب خواهيم كرد. ولايتي در ادامه درباره جلس��ه ديدار با هيئت روسي با بيان اينكه 
همكاري هايي كه ايران و روسيه در ارتباط با سوريه انجام دادند مجموعه همكاري هاي راهبردي 
اس��ت، گفت: در آينده نيز در رابطه با درياي خزر، قفقاز، آس��ياي مركزي، افغانستان، آسيا، 
همكاري شانگهاي و بريكس گام هايي را بر خواهيم داشت. وي در ادامه گفت: بدون ترديد ايران 
و روسيه با توجه به نقش آنها در حفظ امنيت منطقه و تلاش هاي بين المللي دو كشور، تأثيرگذار 
در صحنه بين المللي و منطقه اي هستند. ولايتي يادآور شد: همكاري هاي دو كشور موجب 
خواهد شد كه بتوانيم از منافع مشترك خودمان در اين منطقه حمايت كنيم و از اين طريق 
بتوانيم جلوي توسعه طلبي امريكايي ها و متحدانشان را بگيريم تا اينكه منطقه روي آرامش را 
ببيند. اين عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام تأكيد كرد: هردو كشور معتقديم كه اداره امور 

كشورهاي منطقه فقط به دست مردم منطقه و حكومت هاي قانوني آنها بايد باشد. 

 رحیم زيادعلی
     گزارش 


